
 
PROTOKÓŁ Nr  XLV/10

 z sesji  Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu
28 września   2010 roku o godz. 10.00 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

=================================================================== 

W sesji uczestniczyli:

• Radni  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  (nieobecni   radni   Piotr  Nadzieja,  Krzysztof  
Skupin oraz Franciszek Wieremiejko).

• Burmistrz, Zastępca Burmistrza, Radca Prawny, Skarbnik,
• Radni powiatowi,
• Sołtysi wsi  (nieobecni Leszek Tymniuk – Giżyn, Maciej Baryga –Zaborowice, Gurdak  

Edward – Pakówka oraz Biernat Andrzej - Sowiny).
• Przewodniczący Zarządu Osiedla   Nr 1 i  Nr 2 w Bojanowie,
• Pracownicy  Urzędu  Miejskiego  w  Bojanowie,  Anna  Adamczak  –  pełnomocnik 

Burmistrza Bojanowa ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.
• Przedstawiciel  odpowiadający  za  organizację  imprez  sportowych  pan  Maciej 

Ratajczak,

• Kierownicy jednostek organizacyjnych i zakładów budżetowych gminy,
• Przedstawicielka  lokalnej prasy,

oraz 
• Zaproszeni   na  sesję  panowie:  Kaczmarek  Rafał  z  firmy  Alpine  Bau  i  Stoiński 

Zdzisław Artur z firmy Aprivia S.A.

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Otwarcia  sesji  dokonał   przewodniczący Rady Miejskiej  pan  Stanisław Tomiczak. 
Zapytał czy do przedstawionego porządku obrad są uwagi lub propozycje zmian. Uwag do 
porządku obrad nie było. Stwierdzono, że na 15 radnych w sesji uczestniczy 12, w związku 
z powyższym jest ona władna obradować i podejmować prawomocne uchwały.
Porządek XLV sesji Rady Miejskiej w Bojanowie przedstawia się następująco:

Porządek sesji:
1. Otwarcie Sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad XLV Sesji Rady Miejskiej.
3. Przyjęcie protokółu Nr XLIV z sesji odbytej w dniu 27 sierpnia 2010 roku.
4. Wystąpienie  Dyrektora  Kontraktu  pana  Rafała  Kaczmarka  i  Zdzisława  Artura  

Stoińskiego z  firmy Aprivia  z  Wysogotowa k.  Poznania,  którzy są wykonawcami  
budowy odcinka drogi Kaczkowo – Korzeńsko (obwodnica Bojanowa i Rawicza).

5. Zapytania radnych.
6. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  działaniach  podejmowanych  w 

okresie międzysesyjnym
7. Informacja  Burmistrza  o  pracy  w  okresie  między  sesyjnym  i  o  wydanych 

zarządzeniach.
8. Przedstawienie materiałów dotyczących:
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1) informacji o działalności sportowej na terenie Gminy Bojanowo,
2) funkcjonowaniu placówek oświatowych na terenie Gminy Bojanowo.

9. Podjęcie uchwał w sprawie:
     

1/   w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  na 
terenie gminy Bojanowo na rok 2011,

2/  uchwalenie  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych na terenie gminy Bojanowo na rok 2011,

3/ określenia szczegółowego sposobu konsultowania z organizacjami pozarządowymi 
projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych 
organizacji,

4/  trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Bojanowo, 
            5/ zaciągnięcia zobowiązań w zakresie inwestycji p.n. „Budowa kanalizacji sanitarnej 
z przykanalikami w Gołaszynie i Tarchalinie”,

6/zaciągnięcia  zobowiązań  w  zakresie  inwestycji  p.n.  „Przebudowa,  rozbudowa  i 
modernizacja stacji uzdatniania wody w Bojanowie”,

7/zmian budżetu gminy na 2010 roku,
10. Odpowiedzi na zapytania radnych.
11.Wolne głosy i wnioski.
12.Zakończenie.

Do pkt. 3  Przyjęcie protokółu Nr XLIV z sesji odbytej w dniu 27 sierpnia 2010 roku.

W związku z tym, iż do protokołu z XLIV sesji Rady Miejskiej w Bojanowie, z dnia 
27 sierpnia br. nie wpłynęły uwagi pisemne i ustne, przewodniczący obrad zawnioskował o 
nieodczytywanie  powyższego  protokołu.  Za  propozycją  przewodniczącego  Tomiczaka 
głosowali  wszyscy  obecni  na  sesji  radni  –  12  „za”  (nieobecni  radni  –  Piotr  Nadzieja, 
Krzysztof Skupin i Franciszek Wieremiejko).
Protokół  Nr  XLIV/10  z  sesji  odbytej  w  dniu  27  sierpnia  2010  roku  przyjęto  bez 
odczytywania.

Do  pkt.  4  Wystąpienie  Dyrektora  Kontraktu  pana  Rafała  Kaczmarka  i  Zdzisława 
Artura Stoińskiego z firmy Aprivia z Wysogotowa k. Poznania, którzy są wykonawcami 
budowy odcinka drogi Kaczkowo – Korzeńsko (obwodnica Bojanowa i Rawicza).

Jako pierwszy na sesji zajął głos pan Zdzisław Artur Stoiński z firmy Alpine Bau. 
Wyjaśnił zebranym, iż 30 lipca 2010 roku została podpisana umowa z Generalną Dyrekcją 
Dróg Krajowych i Autostrad na wykonanie prac związanych z budową obwodnicy Bojanowa 
i  Rawicza.  W  chwili  obecnej  są  to  prace  czysto  przygotowawcze   związane  z 
zabezpieczeniem dla pracowników zaplecza budowy. Jak poinformował Stoiński wytyczono 
pas drogowy, rozpoczęła również prace firma geodezyjna, a także rozpoczęto wycinkę drzew.
Niestety, zbliża się nieuchronnie czas zimowy, który prawdopodobnie spowoduje przerwę w 
realizacji  inwestycji  od 15 grudnia 2010 roku do dnia 15 marca  2011 roku – oczywiście 
będzie to zależało od zimowej aury.
Roboty ziemne będą wykonywane na wiosnę. Firma rozpocznie również przebudowę cieków 
melioracyjnych . 
Wchodząc   w słowo dyrektorowi  Stoińskiemu radny Jarosław Bartkowiak zapytał  czy po 
zakończeniu budowy zostanie wykonany remont dróg, które będą wykorzystane i co za tym 
idzie zniszczone podczas inwestycji.
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Dyrektor Stoiński wyjaśnił, iż transport materiałów będzie w większości prowadzony wzdłuż 
budowanej  drogi  S5.  Rzeczoznawca  przeprowadził  rozmowy  z  zarządcami  tych  dróg  o 
sporządzenie inwentaryzacji. Wykonawca po zakończeniu prac będzie je musiał doprowadzić 
do stanu pierwotnego.
Radny Jan Mardas zapytał czy istnieje możliwość zatrudnienia przy pracach związanych z 
budową tej drogi osób bezrobotnych z terenu naszej gminy. Dyrektor Stoiński poinformował, 
iż zainteresowani będą mogli założyć  aplikacje w sekretariacie biura.
Ponownie radny Jan Mardas zapytał czy inwestycja zostanie zakończona do EURO 2012. 
Dyrektor  Rafał  Kaczmarek  odpowiadając  radnemu  zaznaczył,  iż  termin  dotyczący 
zakończenia prac – a zawarty w umowie – przypada na 11 października 2012 roku.
Zadano również pytanie  (sołtys Gołaszyna pan Stanisław Gasik) dotyczące wykorzystania 
przez firmę Alpine Bau i Aprivia S.A. baz lokalowych na terenie gminy Bojanowo. 
Dyrektor Kaczmarek odpowiedział, iż planuje się – na razie wstępnie – lokalizację wytwórni 
mas bitumicznych na terenie gminy Bojanowo.
Obecni  na sesji  właściciele  nieruchomości,  które zostaną przeznaczone pod budowę drogi 
pytali  o  prace  polowe –  czy  mogą  rozpocząć  pracę  związane  z  obsianiem pól.  Dyrektor 
Stoiński zaznaczył, iż to pytanie nie powinno zostać do niego skierowane gdyż nie jest osoba 
kompetentną do udzielenia odpowiedzi w przedmiotowej sprawie. 

Radny  Jarosław  Bartkowiak  zapytał  czy  w  związku  z  pracami  przy  powyższej 
inwestycji  istnieje  możliwość  zamontowania  sygnalizacji  świetlnej  na  skrzyżowaniu  w 
Gołaszynie przy markecie DINO. 

Radnemu  odpowiedział  Burmistrz  Bojanowa  Józef  Zuter  –  który  wyjaśnił,  iż 
rozmawiał  z  dyrektorem  poznańskiego  oddziału  Generalnej  Dyrekcji  Dróg  Krajowych  i 
Autostrad panem Markiem Napierałą, który obiecał , iż ten problem zostanie rozwiązany w 
trybie pilnym.
Jako ostatni głos zabrał radny Mardas. Radnego zainteresowała sprawa z jakością materiałów 
przeznaczonych pod budowę obwodnicy. Czy są wysokiej jakości i nie powielimy afery jaka 
miała miejsce podczas budowy autostrady na Śląsku. 
Dyrektor  Kaczmarek  zapewnił,  iż  sprzęt  i  materiały,  które  zostaną  wykorzystane  przy 
budowie obwodnicy są wysokiej jakości, gdyż firma dba o swoją reputację i z całą pewnością 
nie ma sobie nic w tej kwestii do zarzucenia.
Zaproszeni pan Rafał  Kaczmarek i Zdzisław Artur Stoiński opuścili obrady o godz. 11.50.

Do pkt. 5 Zapytania radnych.

Jako pierwszy głos zabrał radny Jan Kubis, który zadał następujące pytania:
1. Jak wygląda kwestia dofinansowania lamp solarnych ?
2. Następne – cyt. „ czyż nie jest porażką brak jakiejkolwiek reakcji na moje wnioski, które 
wysunąłem na sesji w maju 2005 roku i sesji w grudniu 2005 roku w sprawie czyszczenia 
rowu w Gołaszynie,  który  znajduje  się  za  terenem byłego  ośrodka  WOPR ,  w  kierunku 
Trzebosza ?”,
3.  Zdaniem  radnego  Kubisa  następna  porażką  Burmistrza  jest  fakt  nie  podłączenia  do 
kanalizacji sanitarnej trzech  posesji znajdujących się na ul. Żwirki i Wigury w Bojanowie,
4.Dlaczego  w  miejscowościach,  w  których  nie  jest  podłączona  kanalizacja  sanitarna  nie 
odbyły się spotkania z mieszkańcami w sprawie przydomowych oczyszczalni ścieków,

Radna  Beata  Lorek zawnioskowała  o  zmobilizowanie  mieszkańców  gminy   do 
wykonania kosmetyki gałęzi drzew na posesjach prywatnych.

Radny Jarosław Bartkowiak zapytał o łatanie dziur na drogach naszej gminy.
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Radny Jan Mardas zadał następujące pytania:

1.  Kiedy  zostanie  naprawiona  studzienka  na  drodze  powiatowej  w  Gołaszynie  –  jest  to 
niewykonana praca po robotach  związanych z budową kanalizacji.
2.  Czy  na  ulicy  Dworcowej   -  od  NZOZ ‘Zdrowie”  w  kierunku  dworca  PKP -  zostaną 
postawione kosze na śmieci.
4.  Czy zostanie  zainstalowany automatyczny  mechanizm do otwierania  bramy w remizie 
strażackiej  w Bojanowie.
5.  W  jednym  ze  sprawozdań  ukazała  się  informacja,  iż  subwencję  oświatową  gmina 
Bojanowo  wykorzystała  w  94,7  %  -  dlaczego  w  sprawozdaniu  z  budżetu  za  2009  rok 
wykonanie tego planu  wynosi ponad 99%.
6. Czy gmina zlecała wykonanie prac inwestorskich  przy przejściu dla pieszych na ulicy 
Drzymały przy budynku szkoły podstawowej.
7.Ile w gminie jest dzieci mających przyznane nauczanie indywidualne.
8.  Kiedy zostanie  ogrodzony plac zabaw w Wydartowie II  – i  jakie  środki zostaną na to 
przeznaczone.
9. Kto jest są zobowiązany do czyszczenia rowów w naszej gminie – ilu jest zarządców?

Do pkt. 6 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący Rady – Stanisław Tomiczak przedstawił informację o reprezentacji 
Rady w okresie międzysesyjnym. Pytań nie było. Powyższa informacja stanowi załącznik nr 
2 do niniejszego protokołu.

Do pkt.  7  Informacja Burmistrza o pracy w okresie  między sesyjnym i  o wydanych 
zarządzeniach.

Burmistrz zapoznał zebranych z zarządzeniami podjętymi w okresie międzysesyjnym:

Zarządzenie Nr 294/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 30 sierpnia 2010 roku w sprawie zmian  
budżetu na 2010 rok,
Zarządzenie Nr 295/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 2 września 2010 roku w sprawie zmian  
budżetu na 2010 rok,
Zarządzenie Nr 296/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 31 sierpnia 2010 roku w sprawie planu  
finansowego zadań zleconych z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych  
gminie ustawami na 2010  rok,
Zarządzenie  Nr  297/10  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  6  września  2010  roku  w  sprawie  
procedury  opracowania  wieloletniej  prognozy  finansowej  oraz  wieloletnich  przedsięwzięć  
inwestycyjnych Gminy Bojanowo,
Zarządzenie  Nr  298/10  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  7  września  2010  roku  w  sprawie  
powołania rzeczoznawców do przeprowadzenia szacowania zwierząt likwidowanych z nakazu  
organów Inspekcji Weterynaryjnej na terenie gminy Bojanowo,
Zarządzenia Burmistrza Bojanowa od nr 299/10 do nr 320/10 z dnia 20 września 2010  roku  
w  sprawie  powołania  komisji  przetargowej  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanych  
położonych w Bojanowie – 22 działki pod garaże na ulicy Leśnej.
Zarządzenie Nr 321/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 20 września 2010 roku w sprawie zmian  
budżetu na 2010 rok
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Zarządzenie  Nr  322/10  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  24  września  2010  roku  w  sprawie  
powołania Komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia  
publicznego  w  trybie  „przetargu  nieograniczonego  „  na  zadanie  pn:  „  Przebudowa,  
rozbudowa i modernizacja stacji uzdatniania wody w Bojanowie”.
Zarządzenie  Nr  323/10  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  24  wrześnie  2010  roku  w  sprawie  
powołania Komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia  
publicznego w trybie „przetargu nieograniczonego „ na zadanie pn: „Budowa kanalizacji  
sanitarnej z przykanalikami w Gołaszynie i Tarchalinie”.

Pytań do zarządzeń nie było. Ponadto Burmistrz Bojanowa zapoznał zebranych 
z reprezentacją Gminy Bojanowo na zewnątrz.   Informacja w powyższym zakresie stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu.

Do pkt. 8 Przedstawienie materiałów dotyczących:

1)informacji o działalności sportowej na terenie Gminy Bojanowo

Pierwszy  głos  zabrał  pan  Paweł  Dudziak  -  Prezes  Bojanowskiego  Klubu  Karate. 
Pochwalił  się  wieloma  osiągnięciami  młodych  adeptów  tego  sportu,  niezwykle 
zaangażowanych w działalność prowadzonego przez siebie koła.
I tak :
Maja Wawrzyniak  zdobyła  I  miejsce w Mistrzostwach Polski  Karate w kategorii  imitacja  
walk,
Michał Woźny został Vicemistrzem Polski w Karate dzieci rocznika 2002.
Na uwagę zasługują również Krystian Wawrzyniak i Mateusz Woźny, który zajmują czołowe  
miejsca w ogólnopolskich zawodach.
Pytań  do  prezesa  Pawła  Dudziaka  nie  było.  Sprawozdanie  z  działalności  Bojanowskiego 
Klubu Karate stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Następnie  głos  zabrał  zaproszony  na  sesję  pan  Maciej  Ratajczak  –  trener  MUKS 
„SZOK” w Bojanowie. 
Pan Ratajczak pochwalił się osiągnięciami swoich zawodników – Hanny Sobockiej, Martyny 
Jarczewskiej, Agnieszki Jankowiak, Kamili Kąpielskiej i Pauliny Czerwińskiej, które zostały 
powołane do kadry wojewódzkiej koszykówki.
Trener  „SZOKU” poinformował,  iż  zmiany  w przepisach  o  koszykówce  obligują  nas  do 
zmiany  linii  namalowanych  na  boisku;  taka  zmiana  umożliwi  nam  rozgrywanie  meczy 
ligowych.

Pan  Ratajczak  zawnioskował  o  rozważenie  przez  wysoką  radę  ufundowania 
stypendiów  dla  wybitnie  zdolnych  i  osiągających  sukcesy  na  niwie  sportowej  młodych, 
zaangażowanych w pracę „SZOKU” mieszkańców naszej gminy.

Przewodniczący  obrad  poinformował  zebranych,  iż  pan  Maciej  Ratajczak  w  X 
plebiscycie  organizowanym  corocznie  przez  Życie  Rawicza  został  uhonorowany  tytułem 
działacza sportowego gminy Bojanowo.

Sprawozdanie z działalności klubu MUKS „SZOK” w Bojanowie stanowi załącznik 
nr 5.

Ostatni  głos  zabrał  głos  obecny na  sesji  radny powiatowy pan Wiesław Ceglarek, 
Skarbnik Towarzystwa Sportowego „Ruch” w Bojanowie.
Usprawiedliwił  nieobecność  prezesa  klubu  pana  Tadeusza  Szarzyńskiego.  Pan  Ceglarek 
poinformował  zebranych,  iż  w  tym  roku  „Ruch”  Bojanowo  obchodzi  90  lecie  swojego 
powstania. Klub prowadzony jest pod okiem uprawnionych trenerów – obecnie są to panowie 
Witold Szlachetka i Tomasz Rybarczyk.
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Dzięki uprzejmości i hojności sponsorów, klub miał środki, które pozwoliły uczestniczyć 
w wyjazdowych meczach towarzyskich.
Kończąc swoją wypowiedź pan Ceglarek pochwalił się spektakularnym zwycięstwem Ruchu” 
Bojanowo z drużyną  LZS Rolgosu  „Sowiny” wynikiem 3:1.
Sprawozdanie z działalności klubu „Ruch” Bojanowo stanowi załącznik nr 6 do protokołu.
Sprawozdania pozostałych klubów i stowarzyszeń sportowych, których osoby prowadzące nie 
mogły uczestniczyć w sesji stanowią następujące załączniki do protokółu:
Sprawozdanie LZS „Rolgos” Sowiny – załącznik nr 7 .
Sprawozdanie LZS „Salus” Golinka – załącznik nr 8 do protokołu.
Sprawozdanie  organizatora  imprez  sportowych  w  gminie  –  rok  szkolny  2009/2010  – 
załącznik nr 9 do protokołu.
Informacja  na  temat  działalności  sportowej  na  terenie  gminy  Bojanowo  w  2010  roku  – 
załącznik nr 10 do protokołu.

Do pkt. 8 Przedstawienie materiałów dotyczących:
2/funkcjonowaniu placówek oświatowych na terenie Gminy Bojanowo.

Przewodniczący obrad poinformował zebranych, iż w dniu 23 września br. odbyło się 
posiedzenie  komisji  stałych  Rady,  której  tematem  wiodącym  była  ocena  placówek 
oświatowych na terenie naszej gminy. Natomiast w dniu 24 września br. Komisja Rewizyjna 
na  spotkaniu  wyjazdowym  odwiedziła  placówki  oświatowe  naszej  gminy,  zwracając 
szczególną  uwagę  na  wykonanie   prac  remontowych,  polepszających  warunki  socjalne 
uczących się tam uczniów.
 Jako pierwszy spośród zaproszonych na sesję dyrektorów placówek oświatowych głos 
zabrał pan Ireneusz Młynek dyrektor Gimnazjum  im. gen. Dezyderego Chłapowskiego 
w  Bojanowie.  W  związku  z  tym,  iż  informacja  z  działalności  gimnazjum  została 
przedstawiona na posiedzeniu komisji, dyrektor Młynek poprosił o zadawanie pytań.
Radny powiatowy pan Wiesław Ceglarek zapytał czy istnieje możliwość zagospodarowania 
pomieszczenia po byłej  kotłowni. 
Przewodniczący  Rady  poinformował  radnego  Ceglarka  iż  przedmiotowe  pomieszczenie 
znajduje się w gestii zagospodarowania przez szkołę podstawową.
Głos zabrał Burmistrz  Józef Zuter, który zgodził się z sugestiami dyrektorów gimnazjum i 
szkoły podstawowej aby powyższe pomieszczenie przeznaczyć na dodatkową szatnię.
Sprawozdanie z funkcjonowania Gimnazjum im. gen. Dezyderego Chłapowskiego 
w Bojanowie stanowi załącznik nr 11 do protokołu.
       

Po wystąpieniu dyrektora Młynka głos zabrał Dyrektor Szkoły Podstawowej im. bł. 
Edmunda Bojanowskiego w Bojanowie pan Leszek Stark, który poprosił o zadawanie pytań 
dotyczących placówki, którą kieruje. Pytań pani i panowie radni oraz osoby zaproszone na 
sesje nie zadały. Działalność szkoły oceniono pozytywnie – sprawozdanie stanowi załącznik 
nr 12 do niniejszego protokołu.

Kolejną  osobą,  która  przedstawiła  informację  z  funkcjonowania  zarządzanej  przez 
siebie placówki był pan dyrektor Paweł Dudziak.
Dyrektor Dudziak uzupełnij ustnie informację pisemną, którą przekazał radnym – w szkole 
podstawowej w Golinie Wielkiej kadrę nauczycielską stanowi 11 nauczycieli.
Pytań  nie  było.  Sprawozdanie  zaopiniowano  pozytywnie,  jednogłośnie  12  głosami  „za” 
(nieobecni radni: Piotr Nadzieja, Krzysztof Skupin i Franciszek Wieremiejko).

W uzupełnieniu sprawozdania z funkcjonowania szkoły podstawowej 
w Gościejewicach dyrektor Woźniak zapoznała zebranych z następującymi informacjami:
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W  obecnej  chwili  w  szkole  w  Gościejewicach  uczy  się  65  uczniów.  W  roku  szkolnym 
2010/2011 nie jest prowadzone nauczanie indywidualne. W ramach tzw. „godzin karcianych” 
nauczyciele  pracują  z  uczniami,  którzy  mają  problemy  w  nauce  i  uzupełniają  program 
nauczania. „Godziny karciane”  zostały również wykorzystane na pracę z uczniami wybitnie 
zdolnymi, którzy poszerzają swój zakres wiedzy.
Pytań do pani dyrektor Bogumiły Woźniak nie było. Sprawozdanie oceniono pozytywnie – 12 
głosami  „za”  (  nieobecni  radni:  Piotr  Nadzieja,  Krzysztof  Skupin  oraz  Franciszek 
Wieremiejko).
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Do dyrektor  przedszkola  w Bojanowie  pani  Aleksandry Helińskiej  pytań  nie  było. 
Szczegółowa informacja została przedstawiona na posiedzeniach komisjach stałych Rady
w dniu 23 września br. Sprawozdanie z funkcjonowania przedszkola w Bojanowie stanowi 
załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

Jako ostatnia głos zabrała pani Krystyna Przewłocka – dyrektor przedszkola 
w  Trzeboszu.  W roku  szkolnym  2010/2011  do  przedszkola   zarządzanego   przez  panią 
Przewłocką  uczęszcza 110 dzieci. Wszystkie dzieci są objęte dożywianiem. 
Pytań  nie  było.  Informacja  z  funkcjonowania  przedszkola  stanowi  załącznik  nr  15 do 
protokołu.

Podsumowując  wystąpienia  dyrektorów  placówek   oświatowych  radny  Leszek  Janowicz 
podkreślił,  że  dzięki  zaangażowaniu  i  poświęceniu  jakim  cechuje  się  ich  praca  możemy 
pochwalić się dorobkiem oświatowym, który niewątpliwie jest wizytówką naszej gminy. 
Radny Janowicz zaznaczył,  iż nie  musimy się wstydzić osiągnięć w dziedzinie  oświaty – 
zarówno tych   namacalnych  czyli   budynków i  pomieszczeń i   całej  bazy nieruchomości 
niezbędnej przy realizowaniu obowiązku nauki  młodych obywateli oraz tych „duchowych” 
związanych z edukacją. 
 Przewodniczący obrad zarządził przerwę od godz. 11.50-12.05.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie: 
1/  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

terenie gminy Bojanowo na rok 2011,

Projekt przedmiotowej uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji stałych Rady 
w dniu 23 września br. Uwag nie było. Uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania  Narkomanii  na  terenie  gminy  Bojanowo  na  rok  2011  została  podjęta 
jednogłośnie  –  11  głosami  „za”  (nieobecni   radni:  Piotr  Nadzieja,  Krzysztof  Skupin, 
Franciszek  Wieremiejko  oraz  chwilowo  nieobecny  radny  Leszek  Janowicz),  stanowi  ona 
załącznik nr 16 do protokołu. 

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
2/  uchwalenie  Gminnego  Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych na terenie gminy Bojanowo na rok 2011,

Powyższa uchwał była przedmiotem obrad komisji stałych Rady w dniu 23 września 
br.  Uwag  i  zapytań  do  przedmiotowego  projektu  nie  było.  Podjęto  ją  jednogłośnie  –  12 
głosami  „za”  (nieobecni  radni:  Piotr  Nadzieja,  Krzysztof  Skupin  oraz  Franciszek 
Wieremiejko). Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
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Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
3/  określenia  szczegółowego  sposobu  konsultowania  z  organizacjami 

pozarządowymi  projektów  aktów  prawa  miejscowego  w  dziedzinach  dotyczących 
działalności statutowej tych organizacji,

Po  odczytaniu  przez  przewodniczącego  obrad  treści  uchwały  przystąpiono  do 
głosowania. Za jej podjęciem głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 12 „za” (nieobecni: 
Piotr Nadzieja, Krzysztof Skupin oraz Franciszek Wieremiejko).

Uchwała w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z organizacjami 
pozarządowymi  projektów  aktów  prawa  miejscowego  w  dziedzinach  dotyczących 
działalności statutowej stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
    4/  trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Bojanowo,

Uchwała  była  przedmiotem  dyskusji  na  posiedzeniu  komisji  stałych  w  dniu  23 
września br. Uwag nie wniesiono. Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji 
radni  –  12  „za”  (nieobecni  radni:  Piotr  Nadzieja,  Krzysztof  Skupin  oraz  Franciszek 
Wieremiejko). Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
  5/  zaciągnięcia  zobowiązań  w  zakresie  inwestycji  p.n.  „Budowa  kanalizacji 

sanitarnej z przykanalikami w Gołaszynie i Tarchalinie”,

Projekt uchwały odczytał przewodniczący Rady Stanisław Tomiczak. Pytań nie było. 
Uchwałę podjęto jednogłośnie 12 głosami „za” (nieobecni radni: Piotr Nadzieja, Krzysztof 
Skupin oraz Franciszek Wieremiejko). Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
6/zaciągnięcia zobowiązań w zakresie inwestycji p.n. „Przebudowa, rozbudowa i 

modernizacja stacji uzdatniania wody w Bojanowie”,

Projekt  uchwały  odczytał  przewodniczący Rady Stanisław Tomiczak.  Pytań 
nie było.  Uchwałę podjęto jednogłośnie 12 głosami „za” (nieobecni radni: Piotr Nadzieja, 
Krzysztof  Skupin  oraz  Franciszek  Wieremiejko).  Uchwała  stanowi  załącznik  nr  21 do 
protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
7/ zmian budżetu gminy na 2010 rok,

Uchwała została szczegółowo omówiona na posiedzeniu komisji stałych Rady w dniu 
23 września br. Radni do przedmiotowego projektu pytań nie  zadali. Uchwałę zaopiniowano 
pozytywnie, podjęto jednogłośnie 12 głosami „za’ (nieobecni radni: Piotr Nadzieja, Krzysztof 
Skupin i Franciszek Wieremiejko). Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie w sprawie zmian 
budżetu gminy Bojanowo na 2010 rok stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Do pkt. 10 Odpowiedzi na zapytania radnych.
Burmistrz  Bojanowa  ripostując  wypowiedź  radnego  Jana   Kubisa,  który  zadając 

włodarzowi miasta pytania z impetem podkreślał, iż są to kadencyjne porażki , odpowiedział, 
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iż porażek było znacznie więcej, cyt. „w ciągu 20 lat mojej pracy na rzecz gminy Bojanowo 
było bardzo dużo porażek , przyznaję się do nich – jest to normalne, ci którzy nie pracują, nie 
ponoszą klęsk, nie popadam w euforię przy sukcesach, staram się służyć naszej gminie jak 
tylko potrafię najlepiej”. 
Odpowiadając na pytania radnego Kubisa Burmistrz wyjaśnił, iż:
-  w kwestii  dofinansowania  lamp  solarnych,  w dniu  23  marca  2010  roku  opublikowano 
informację dot. programu „słonecznych gmin”. W powyższym temacie były przeprowadzane 
rozmowy,  wywieszono  afisze  i  regulamin  dotyczące  dofinansowania  tych  inwestycji. 
Warunkiem było co najmniej 30 chętnych do skorzystania z tej oferty. Niestety, ten wymóg 
zaważył, iż nie skorzystaliśmy z tej obiecującej oferty.
-  oczyszczenie,  o  który pytał  radny Jan  Kubis  jest  w gestii  spółki  wodnej  działającej  na 
terenie naszej gminy. Burmistrz zaznaczył, iż deklarujemy pomoc ze swojej strony czekając 
na inicjatywę spółki.
-  w  sprawie  podłączenia  3  posesji  na  ul.  Żwirki  i  Wigury  Burmistrz  wyjaśnił,  iż  w 
najbliższych  3  latach  nie  przewiduje  się  zainstalowania  na  przedmiotowych  posesjach 
kanalizacji,
-  w temacie oczyszczalni przydomowych – jesteśmy w Krajowym Programie Oczyszczania 
Ścieków,  z  dofinansowania  budowy oczyszczalni  przydomowej  skorzystały  do  tej  pory 3 
osoby; w Sułowie Małym 2, w Golince 1,

Odpowiadając radnej  Beacie  Lorek Burmistrz  wyjaśnił,  iż wystąpimy z apelem do 
mieszkańców o przycięcie gałęzi drzew jakie znajdują się na prywatnych posesjach.

Radnemu Jarosławowi Bartkowiakowi udzielono odpowiedzi w sprawie łatania dziur 
na drogach. Burmistrz wyjaśnił, iż remonty zostaną wykonane za pomocą „masy na zimno”

Radnemu Janowi Mardasowi Burmistrz Zuter udzielił następujących odpowiedzi:
- w sprawie studzienki, która została naruszona przy budowanie kanalizacji – planujemy jej 
wymianę,
- w sprawie umieszczenia koszy na śmieci na ulicy Dworcowej – Burmistrz wyjaśnił, iż w 
obecnej chwili nie planujemy ich umieszczenia na przedmiotowej ulicy,
-  w  kwestii  odbioru  zmodernizowanych  świetlic  wiejskich,  w  najbliższym  czasie 
rozpoczniemy ich odbiory,
-  w sprawie zamontowania mechanizmu otwierającego samoczynnie bramę świetlicy – brama 
jest na to przygotowana. Lecz w chwili obecnej Gmina nie posiada zabezpieczonych środków 
na ten cel. 
- kwestia wykorzystania subwencji oświatowej – rzeczywiste jej wykorzystanie jest zawarte 
w sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy, a wynosi pod 99%. Nie ma mowy o pomyłce, 
gdyż jest to szczegółowo sprawdzane przez Regionalną Izbę Obrachunkową,
- pytanie dotyczące prac przy przejściu dla pieszych na ulicy Drzymały – Gmina nie zlecała 
wykonania żadnych prac,
- w sprawie przyznanego nauczania indywidualnego dzieci Burmistrz wyjaśnił, co następuje: 
obecnie 3 dzieci  ma nauczanie indywidualne – 15 dzieci  ma orzeczenie o lekkim stopniu 
niepełnosprawności,  1  dziecko  ma  orzeczenie  o  upośledzeniu  widzenia,  4  dzieci  jest 
niedosłysząca, pozostałe 7 inne upośledzenia.
W ośrodkach specjalnych naukę pobiera 35 dzieci z terenu gminy Bojanowo.

Ponadto Burmistrz wyjaśnił, że plac zabaw w miejscowości Wydartowo II nie będzie 
w  tym  roku  ogrodzony.  Powyższą  inwestycję  planujemy  w roku  2011  i  nie  będzie  ona 
regulowana z funduszu sołeckiego.
Ostatnia  odpowiedź  udzielona  przez  Burmistrza  Zutera  radnemu  Mardasowi  dotyczyła 
oczyszczania  rowów.  Działania  w  tej  sprawie  powinny  być  podjęte  przez  rolników 
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indywidualnych  i pozostałych zarządców , oczywiście gmina w miarę możliwości pomoże – 
jednak obowiązek leży na osobach odpowiedzialnych za to.

Do pkt. 11 Wolne głosy i wnioski.

Radny  Jarosław  Bartkowiak zawnioskował  o  położenie  garbu  zwalniającego  na 
drodze przy cmentarzu w kierunku Sowin.
Burmistrz  wyjaśnił,  że  jest  to  droga  powiatowa,  natomiast  na  całej  długości  cmentarza 
budowany  jest  chodnik.  Jeśli  zaistnieje  konieczność  położenia  garbu  wystąpimy  z  takim 
wnioskiem do powiatu.

Radny Jan Mardas zapytał o termin następnej sesji Rady Miejskiej. 
Burmistrz odpowiedział,  iż nie może sprecyzować dokładnie dnia, w którym odbędzie się 
sesja. Czekamy, aż ukaże się wskaźnik niezbędny do przygotowania uchwał podatkowych.
Być może będzie to ostatni tydzień października lub  pierwszy tydzień listopada.

Następną osobą, która zajęła głos na sesji był dyrektor Zespołu Szkół Rolniczych 
w  Bojanowie  pan  Dariusz  Sikora.  Poruszył  sprawę  związaną  z  wynajmem  szkolnego 
autobusu. Do tej pory korzystało z tego wiele instytucji i  urzędów. W związku ze zmianą 
przepisów,  a  w  szczególności  ustawy  o  finansach  publicznych,  autobus  może  zostać 
wykorzystany tylko i wyłącznie na potrzeby szkoły. 

Radny  Jan  Mardas  zapytał  o  możliwość   zatrudnienia  osoby  do  przeprowadzania 
dzieci na przejściu dla pieszych w Golinie Wielkiej. 

Burmistrz odpowiedział, że zależy to od budżetu gminy, a dokładnej od budżetu jaki 
zaplanuje dyrektor jednostki – jeśli będą wystarczające środki dyrektor może zatrudnić osobę 
do przeprowadzania dzieci.

Do pkt. 12 Zakończenie.
W związku z wyczerpaniem przewidzianego na XLV sesję Rady Miejskiej porządku 

obrad  przewodniczący  Rady  dziękując  wszystkim  za  przybycie  zamknął  o  godz.  13.25 
posiedzenie.

Protokólant:
Beata Sikora
inspektor

Przewodniczący Rady
(-) Stanisław Tomiczak
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